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Henvendelse fra BirdLife Norge om fjerning av fugler 

 

 
 

BirdLife Norge viser til sponset reklame på nett (se over). Her reklamer dere med at dere hjelper folk 

med å fjerne fugler. Vi reagerer sterkt på ordbruken i reklamen,  eksempelvis «La oss hjelpe deg med 

bekjempelse av fugler». 

 

BirdLife Norge anser det som en selvfølge at dere til enhver tid opererer profesjonelt innenfor lovens 

rammer. Vi kan ikke se at det er dekning for påstanden om at dere kan fjerne fugler samtidig som 

lovverket følges. I tillegg fremgår det av reklamen at dette gjøres ved Miljøsmarte løsninger som 

gjennomføres på en bærekraftig måte.  

Det innenfor lovens rammer å gjennomføre tiltak som hindre fugler i å lande på spesifikke uønskede 

steder så lenge de ennå ikke har etablert reir. Før hekketiden, som varierer mellom artene, er det også 

mulig å gjøre forebyggende tiltak mot etablering av reir.  

I mars i år har dere kjørt et sponset innlegg over samme tematikk: At fugler per definisjon er uønskede 

og plagsomme (se under).  

 



 

  

 

 
 

Dette er merket som en «bloggartikkel» publisert 11, mars 2024. Saken inneholder mange feil, og bør 

fjernes fra nettet. For det første begynner måkene reirbygging og egglegging langt tidligere enn mai 

mange plasser. Det er slettes ikke uvanlig at krykkjene ordner på reirene sine i mars, og at fiskemåka 

allerede ligger på egg i april. Det skrives at «Har fuglene lagt egg, for eksempel på takterrassen eller 

under takgesimsen din, er det forbudt å flytte på dem. Særlig gjelder dette for rødlistede arter, som 

fiskemåke, krykkje og hettemåke.» Dette er feil. Det som er riktig er at reir er beskyttet av 

naturmangfoldlovens § 15, og det gjelder alle arter uavhengig av rødlistestatus.  

 

For ordens skyld gjengis de aktuelle setningene om dette i naturmangfoldlovens § 15 her: 

§ 15.(forvaltningsprinsipp) 

Høsting og annet uttak av naturlig viltlevende dyr skal følge av lov eller vedtak med hjemmel i lov. Ved enhver 

aktivitet skal unødig skade og lidelse på viltlevende dyr og deres reir, bo eller hi unngås. Likeledes skal unødig 

jaging av viltlevende dyr unngås. 

Så hva er et reir? Dette fikk vi en god avklaring på i 2021, da en sak mot Hammerfest kommune var 

oppe i Hålogaland lagmannsrett. Hålogaland lagmannsrett dømte da Hammerfest kommune for grov 

overtredelse av naturmangfoldloven, for å ha spylt bort påbegynte og ferdig bygde krykkjereir i 

hekketiden. Dommen klargjør at reir under bygging er «reir» i lovens forstand. Lagmannsretten skriver 

https://www.anticimex.no/blogg/har-du-husket-a-fuglesikre-bygget-ditt-for-hekkesesongen/
https://www.birdlife.no/innhold/bilder/2022/02/24/8655/tiltale_mot_en_hammerfest.pdf
https://www.birdlife.no/innhold/bilder/2022/02/24/8655/tiltale_mot_en_hammerfest.pdf


 

  

 

at etter som begrepet «reir» også omfatter ynglesteder kan det ikke kreves at reiret er ferdig. Det vil i 

hvert fall være tilstrekkelig at krykkja har samlet seg for å formere seg og har påbegynt reirbygging. 

Dommen sier også noe om hva som er «unødig» skade.  

Det er slik at krykkjene er borte fra hekkeplassene store deler av året, og at eier av byggene har rikelig 

med tid til å gjøre tiltak som hindrer at krykkjene etablerer seg. Å hindre krykkjer og andre fugler i å 

hekke bør man selvsagt bare gjøre dersom det er ytterst nødvendig, og for en så sterkt truet art som 

krykkje, bør man samtidig legge til rette for at den kan etablere seg på en annen hekkeplass i 

nærheten. 

I det hele tatt fremstår mye av kommunikasjonen til Anticimex ikke bare som villedende. BirdLife 

Norge er klar over at hekkende fugler ikke er ønsket alle steder, men når folk langs hele kysten nå 

gleder seg til fiskemåkene skal komme tilbake til hekkeplassene, og våren skal ta til på nytt, kommer 

tekstene dere produserer i et grelt lys.   

Fugler omtales også som skadedyr på nettsiden deres (egen bolk under «skadedyrkontroll»). Fugler 

kan riktignok gjøre skade i visse tilfeller, men de er ikke skadedyr. Tvert imot gjør de mye nyttig, også i 

byer og tettbygde strøk. De fleste av måkeartene dere jobber med er rødlistet, og det er nødvendig at 

Anticimex tar umiddelbare grep for å endre firmaets informasjon og retorikk. Ut fra den gitte 

informasjonen, er det antakelig også nødvendig at firmaet endrer praksis i sin behandling av ville 

fugler. 

Vi ber om at Anticimex endre holdninger og språkføring i sine reklamer og i øvrig kommunikasjon. Vi 

ber videre om at bedriften oppdaterer seg på gjeldende lovverk og sørge for at bedriftens ansatte 

forholder seg til dette.  
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